
 
 

 
Dagsorden for Distriktsledelsens møde 

tirsdag den 2. august 2022 kl. 9.30 på Aulum Hotel 
 
 
Afbud: Bent Møller Jensen og Esben Iversen 
 
DAGSORDEN 
 

1. Bemærkninger til dagsorden 
Ingen bemærkninger. 
 

2. Godkendelse af referat fra mødet den 14. juni 2022 
Referatet blev godkendt. 

 
3. Status på økonomien 

Ikke sket de store ændringer siden sidste møde. Inga vil gerne, at alle regninger fra 

arrangementer i Aulum bliver sendt direkte til hende. 

 

4. Status på overdragelse af Hjalmars opgaver 
Indbydelser og referater ekspederes af Birger efter godkendelse hos formanden. 

 

5. Nyt fra formanden 
Erik orienterede om, at det kommende nr. af ”Det Sker” vil udkomme med en ny forside og 

en typografi, der ville være mere læsbart. 

Drøftede om medlemmerne læser ”Det Sker” eller om udgifterne ved udgivelse af bladet i 
stedet kunne gives til de enkelte lokalafdelinger til udarbejdelse af deres egne programmer 
– dette har været drøftet i Ad Hoc udvalget – og det er ikke muligt. 
 

6. Større synliggørelse af Sundhedsudvalgets arbejde over for distriktet 
og nyt om sekretærfunktionen 
Birgit informerede om Sundhedsudvalgets arbejde og omdelte en oversigt over hvilke 

emner man arbejder med i Sundhedsudvalget. 

Birgit nævnte bl.a., at man havde drøftet problematikken omkring opsigelse af borger i 

forbindelse med nedlæggelse af praksis.  Sundhedsudvalget skal på en studietur til Esbjerg 

for at høre om udskrivning fra sygehuse til hjemmet. 

Da Kommissoriet for De regionale Sundhedsudvalg, som er godkendt af Landsbestyrelsen i 

juni 2022 bl.a. lægger op til, ”at synliggøre Ældre Sagen og dens synspunkter” og ”sætte 

fokus på ældres forhold og problemer i forhold til sygehusene”, er det vigtigt, at der fra 

Sundhedsudvalget sker en information til alle lokalafdelinger, sådan at man bliver 

orienteret om, hvad der drøftes og besluttes på Sundhedsudvalgets møder i lighed med, 

hvad der tidligere er sket. Formanden lovede, at man fremover udsender referater fra 

Sundhedsudvalgets møder til distriktsbestyrelsen. Birgit lovede, at man på et kommende 



møde ville drøfte Alzheimerforeningens undersøgelse af 12. maj 2022 omkring forbruget af 

antipsykotisk medicin til mennesker med demens på plejehjem, hvori man har konstateret 

at forbruget stiger. Sundhedsudvalget vil ligeledes drøfte den af overlæge, regionsmedlem 

Ulrich Fredberg skrevne kronik bragt i Jyllands Posten den 22. juli, hvor han peger på 

forslag til en mere hensigtsmæssig patientforløb – Jan vil sørge for, at artiklen tilgår Birgit. 

Man drøftede også Ældre Sagens udmelding omkring brugerbetaling på sundhedsområdet. 

Ældre Sagen kæmper for gratis ophold på kommunens midlertidige pladser, hvor opholdet 

sker efter Servicelovens bestemmelser, hvor kommunen kan kræve betaling modsat 

ophold efter Sundhedsloven, hvor opholdet er gratis.  

Birgit måtte forlade mødet herefter p.g.a. en undersøgelse, og deltog ikke i drøftelserne af 

de resterende punkter på dagsordenen. 

 
7. Formands- næstformandsmødet i Aulum den 28.2.2023 

Forslaget om at indbyde Michael Teit til formandsmødet den 28.2.23 blev godkendt. 

Erik lovede at udsende en revideret mødeplan, hvor bl.a. et aftalt møde den 13. september 

ikke var medtaget. 

 
8. Årsmødet den 19. april 2023 i Aulum 

Det blev godkendt at Maria Luisa Højbjerg inviteres til at komme med et indlæg om 

kommunikation. 

 
9. Mediekursus i Aulum – tilbud 

Blev godkendt, at Jan kontakter Gerda Grønning om et kursus i medietræning for formænd. 

Forslag til datoer blev den 25., 26. eller 31. januar 2023. 

Anslået pris ca. 25.000 kr. 

 
10. Kan distriktet være en paraply over Rejser- og Kulturarrangementer? 

Erik vil arbejde i samarbejde med Birger, arbejde videre med et forslag til, hvordan man på 

distriktets hjemmeside kan få en samlet information om tilbud på Rejser, Udflugter og 

Foredrag der kommer fra lokalafdelingerne. Erik kommer med oplæg. 

 
11. Input fra vores fokusområder 

Tanken om ”hjælpere” til fokusområderne drøftedes. Tidligere fandt de forskellige grupper 

selv deres kontaktperson på et møde i forbindelse med Årsmødet, hvor repræsentanter fra 

de forskellige grupper gik sammen og fik valgt en person. Det har været et stort ønske at 

tilknytte sådanne ”hjælpere”, men det er kun lykkedes for IT-grupperne. 

Overvejes om man til årsmødet skal genindføre den gamle model igen. 

 
Social-humanitær – Leif 
Temadag om ”Stemmen som Relationsskaber i en coronatid”. 

Social-humanitær Temadag den 9. november 2022. Anslået pris ca. 24.000 kr. 

 
Ældrepolitisk – Ellen 
Ældrepolitisk Temadag i Aulum i Aulum den 13. oktober 2022. 

  



IT-området – Birger 
Birger har fundet nye personer til IT-gruppen, som holder møde i nærmeste fremtid. 
 
Motion og Sundhed – Bent 
Motionsdag med Peter Keller den 3. maj 2023. 
Vedligeholdelse af sanser og motorik (hvis det bliver tørvejr). 
 

12. Nyt fra Sundhedsudvalget 
Se punkt 6. 

 

13. Nyt fra Landsbestyrelsen 
John orienterede om udviklingen på medlemstallet i Ældre Sagen: 

Samlet antal medlemmer 129.999. 

Frivillige på landsplan 20.161. 

Antal medlemmer i D2 72.111. 

Antal frivillige i D2 1.323. 

Der havde ikke været møde i Landsbestyrelsen siden 27. juni, hvorfra der er udsendt 

referat.  Næste møde er den 29. august. 

 

John omtalte nogle af punkterne fra det udsendte referat fra mødet i juni, bl.a. den nye 

ældrelov, status på projekt drømmekommune, AGE konference i Rom, Ældre sagens 

klimaregnskab, opkald omkring omsorgssvigt, og nedskæringer på rengøring i kommuner, 

klippekortordningen som mange kommuner har sparet væk. 

 

John lovede at få udsendt forskelligt materiale, som han havde fået i hænde. 

 
14. Nyt fra sekretariatet 

Torben havde ikke nyt omkring sekretariatet. 

 

15. Eventuelt 
Kommende møder: 

Evt. flytning af distriktsbestyrelsesmødet den 18.10 til den 11.10.22? 

13.9.22 Formandsmøde (her kan Erik og Jan ikke deltage). 

 Dette møde har Ellen lovet at klare. 

18.10.22 Distriktsledelsesmødet fastholdes på denne dato, da Torben og 

 John ikke kan deltage den 11.10.22 (Erik på Cypern). 

26.-27. 10.22 Formands- næstformandsmøde i CPH (Erik på Cypern). 

16.11.22 Formandsmøde forud for delegeretmødet. 

19.4.23 Årsmøde i distrikt 2. 

 

 

På bestyrelsens vegne Jan Moeskjær Pedersen - sekretær 


